
— Іване Михайловичу,
головна мета профспілок
— виражати і захищати
соціально-економічні, тру-
дові інтереси працівників.
Розкажіть про це деталь-
ніше.

— Один із головних інс-
трументів із забезпечення
захисту трудових, соціаль-
но-економічних прав та ін-
тересів працівника — це Ге-
неральна угода, Галузева
угода та Колективний дого-
вір. Слід зазначити, що
Атомпрофспілка бере безпо-
середню участь при укладан-
ні цих нормативних докумен-
тів. На сьогодні Колективний
договір ДП НАЕК «Енерго-
атом» прийнято на 2012—
2013 роки, він чинний до
укладання нового або пере-
гляду діючого. На жаль, ДП
НАЕК «Енергоатом» уже три-
валий час перебуває у скла-
дному фінансовому стано-
вищі. Проте Колективний
договір за І півріччя 2013
року вдалося виконати, за
винятком: одноразові гро-
шові виплати працівникам,
звільненим з ДП НАЕК «Енер-
гоатом» у зв’язку із виходом
на пенсію та щомісячні доп-
лати звільненим з Компанії
пенсіонерам. Слід зазначи-
ти, що адміністрація обіцяє

відновити вищевказані вип-
лати після накопичення необ-
хідних коштів.

Звертаю увагу, що вико-
нання умов Колективного
договору вдалося здійсни-
ти завдяки консолідованим 
зусиллям топ-менеджерів
Компанії та їх профспілкових
організацій. Ми постійно
проводимо спільні наради,
зустрічі, консультації, розгля-
даємо болючі питання, до-
повідаємо вищому керів-
ництву про стан у трудових
колективах, про ситуації, які
можуть виникнути. 

Уже сьогодні думаємо
про майбутнє життя колек-
тиву. Первинні профоргані-
зації запропонували пролон-
гувати Колективний договір
Компанії з усіма додатками
на наступні роки.

Адже цим, зважаючи на
складний переговорний про-
цес з укладання нового Ко-
лективного договору та фі-
нансовий стан Компанії,
вдасться уникнути можли-
вих погіршень умов праці
працівників. А якщо в Ком-
панії з’явиться фінансова
можливість покращити умо-
ви праці, ці питання можна
буде вирішити шляхом при-
йняття відповідних спільних
рішень як додатків до Ко-
лективного договору.

— Що скажете про фіз-
культурно-спортивну, ку-
льтурно-масову роботи,
які проводить профком? 

— Ці напрями також є
одними з основних у діяль-
ності профкому. Для занять
фізкультурою і спортом у
структурі ВП РАЕС є чимало
споруд: спортивний комп-
лекс, басейн, реабілітаційно-
спортивний комплекс, бок-
серський клуб, тир тощо.
Профспілковим комітетом 
надається організаційно-фі-
нансова допомога в прове-
денні спортивних заходів різ-
них рівнів: першості міста,
області, всеукраїнські турніри,
спартакіади, чемпіонати тощо.
(Закінчення на 2-й стор.)

Генеральний директор
Рівненської АЕС Павло Пав-
лишин разом із заступником

міського голови Кузнецов-
ська Юрієм Кравцем вручи-
ли ордер на квартиру Дмит-

ру Зінченку. Дмитро є моло-
дим спеціалістом та працює
начальником зміни енерго-
блока АЕС, його трудовий
шлях на підприємстві розпо-
чався у 1998 році в реактор-
ному цеху після закінчення
Національного технічного уні-
верситету України «Київський
політехнічний інститут». Дру-
жина Дмитра Марина також
працює на РАЕС. Їх загальний
стаж на рівненській атомній —
тридцять років. Подружжя ви-
ховує двох дітей тринадцяти
та семи років. 

— Трикімнатна квартира
загальною площею 60,7 кв.
м. надана родині Зінченків на
підставі спільного рішення
адміністрації та профкому ВП
«Рівненська АЕС» та протоко-
лу громадської комісії з жит-
лових питань виконавчого
комітету міської ради, — ко-
ментує подію начальник жит-

лового сектору ВП РАЕС Оль-
га Креденсир. — Нового по-
мешкання родина чекала з
2001 року, досі Зінченки про-
живали у гуртожитку для ма-
лосімейних працівників.

Дмитро радіє, що житло
вони отримали безкоштовно,
з так званого вторинного рин-
ку. Їхня нова квартира розта-
шована в центрі міста поряд з
будинком, де мешкають його
батьки. Тож підростати діти
Зінченків будуть у дворі, де
свого часу грався і їх батько.

За тиждень ордери на
квартири у новому будинку
покращеного планування от-
римають ще 32 родини атом-
ників. Тож професійне свято,
яке енергетики відзначають 22
грудня, 33 родини кузнецовців
святкуватимуть разом з ново-
сіллями.

Вікторія ЛЕОНОВА
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО
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У ПРОФІЛЬНОМУ КОМІТЕТІ ВЕРХОВНОЇ РАДИ УКРАЇНИ ДОВІРА ПІДТРИМУЄ 
СОЦІАЛЬНЕ ПАРТНЕРСТВО

СОЦІАЛЬНИЙ «ЕНЕРГОАТОМ»

ВП «РІВНЕНСЬКА АЕС»: ЛИСТОПАД НОВОСІЛЬ

Ордер на квартиру сім’ї ЗІНЧЕНКІВ вручають генеральний директор

РАЕС Павло ПАВЛИШИН та заступник міського голови Кузнецовсь-

ка Юрій КРАВЕЦЬ

Листопад новосіль розпочався у Кузнецовську вру-
ченням ключів від квартири родині працівника Рів-
ненської АЕС Дмитра Зінченка. 

Щасливий власник квартири у новому будинку Євген БЕЛОУЩЕН-

КО, інженер служби забезпечення якості

8 листопада у місті Кузнецовську урочисто переріза-
ли стрічку та вручили ключі від квартир у новозведеному
будинку покращеного планування. Нове житло у ньому
отримали 32 родини працівників Рівненської атомної
електростанції. У тому числі 16 молодих сімей та дві
багатодітні сім’ї, з них вісім ліцензованих спеціалістів та
троє молодих спеціалістів. Рівненська АЕС видала всім
новоселам безпроцентні позики на термін до 30 років.

(Закінчення на 2-й стор.)
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Брак фінансів познача-
ється на нормальному функ-
ціонуванні атомно-промис-
лового комплексу в цілому й
виконанні міжнародних зо-
бов’язань України з підви-
щення рівня безпеки АЕС,
дотриманні соціальних стан-
дартів у галузі зокрема. 

За словами Голови Атом-
профспілки України Валерія
Матова, на Комітетських слу-
ханнях було висловлено ро-
зуміння контролюючо-регу-
люючих органів, що галузь
перебуває у критичному фі-
нансовому становищі. Предс-
тавники Міністерства фінан-
сів України, як і Міністерства
економічного розвитку і тор-
гівлі України, вказували на
невиправданість шляху кре-
дитування ДП НАЕК «Енер-
гоатом»: «простіше було би
підвищити тариф для Ком-
панії і не виплачувати відсот-
ки за кредитами». Начальник
відділу фінансів у галузях
енергетики Міністерства фі-
нансів Василь Кукла, го-
ворячи про фінансування
Комплексної (зведеної) про-
грами підвищення рівня
безпеки енергоблоків АЕС,
статистично підтвердив, що
таким чином галузь опини-
лася під подвійним оподат-
куванням. 

На думку Валерія Матова,
критична ситуація в ядерно-
промисловому енергокомп-
лексі зумовлена низьким
розміром тарифу на електрое-
нергію для атомних електрос-
танцій. Соціально-економічні
проблеми галузі спричинені
політикою, яка підтримується
на рівні держави. Через брак
коштів Програма соціального
захисту українських атомників
не відповідає жодним між-
народним стандартам. Як 
наслідок, Україна може за-
лишитися без фахівців-
атомників, бо вони змушені
будуть виїжджати на заробіт-
ки, як це було у кризові 90-ті. 

«Ми очікуємо одного від
Комітетських слухань —
звернення до Уряду (на під-
готовку його учасники слу-
хань узяли тиждень) щодо
критичного стану галузі і
необхідності перегляду та-
рифу на електроенергію для
атомників. Ми більше нічого
не просимо. Але й не мен-
ше. Без підвищення тарифу
ситуацію не змінити, — ре-
зюмував Валерій Матов. —
Без справедливого тарифу
галузь не зможе нормально
функціонувати і забезпечу-
вати необхідну безпеку АЕС,
не кажучи про розвиток
атомної енергетики й атом-

ної промисловості, стан про-
мисловості тісно пов'язаний
з ситуацією в енергетиці.
Аби «переломити» негативні
тенденції в ядерній галузі,
необхідне втручання Уряду,
терміновий перегляд та-
рифної політики по відно-
шенню до атомників».

Ціни, за якими виробни-
ки електроенергії зобов’я-
зані продавати продукцію
Оптовому ринку електро-
енергії, дані за вересень
2013 року, грн. за МВт-год.

Середня ціна — 472,74
НАЕК «Енергоатом» —

223,04
ТЕС — 660,86
ГЕС, окрім тих, що пра-

цюють за «зеленим тари-
фом», — 306,46

ГЕС, що працюють за
«зеленим тарифом»,
— 1 263,75

Вітроелектростанції — 
1 227,70

Сонячні електростанції
— 5 000,38

Виробники електро-
енергії з біомаси — 1 344,60

ТЕЦ — 1 089,97
Джерело: ДП «Енерго-

ринок»
Основні завдання ДП

НАЕК «Енергоатом»: без-
печне виробництво елект-
роенергії, фізичний захист
об’єктів атомної енергетики,
створення національної ін-
фраструктури поводження з
відпрацьованим ядерним па-
ливом, будівництво нових і
продовження ресурсу діючих
енергоблоків, закупівля сві-
жого та вивезення відпра-
цьованого ядерного палива,
перепідготовка та підвищення
кваліфікації персоналу, вирі-
шення соціальних питань пра-

цівників Компанії. Усі ці зав-
дання виконувалися поточно-
го року порівняно з попередні-
ми роками з більшим мінусом. 

Наприклад, щодо вироб-
ництва електроенергії АЕС.
Правильніше — недовироб-
ництва, адже за 10 місяців
поточного, 2013 року, через
диспетчерські обмеження
недовиробництво електро-
енергії атомними станціями
становило 8 289 млн. кВтг
(для порівняння, за 10 місяців
2012 року — 448 млн. кВтг). 

«Атомників змушують
зменшувати відпуск своєї
(дешевшої порівняно з ін-
шими джерелами електро-
енергії) товарної продукції і
давати, таким чином, можли-
вість, передусім тепловим
станціям, спалювати вугілля,
аби виплачувати заробітну
плату шахтарям, — зазначив у
своєму виступі голова первин-
ної профспілкової організації
ДП НАЕК «Енергоатом», зас-
тупник Голови Атомпроф-
спілки Олексій Лич. — Однак
проблеми держави не можна
вирішувати за рахунок атомної
генерації. Як наслідок, відбу-
вається відставання з підви-
щення безпеки АЕС, з вико-
нання заходів, пов’язаних з
реконструкцією, модернізаці-
єю атомних енергоблоків. Не
кажучи про виконання вели-
чезних завдань з продовжен-
ня ресурсів атомних енерго-
блоків, де є також відставання
(так, заплановано на 2013 рік з
продовження експлуатації
енергоблоків: №     2 ЮУАЕС —
42 заходи, а виконано за 10
місяців лише 12, №     1, 2 ЗАЕС
— передбачено 175 заходів,
здійснено — 150). 
(Закінчення на 2-й стор.)

Україна поки що належить до країн з масштабною про-
грамою використання ядерної енергії: 4-е місце у Європі,
7-е — у світі за встановленою потужністю АЕС. Поки що, бо
ситуація істотно зміниться, якщо Уряд не вживе термінових
заходів щодо виведення галузі з фінансової кризи. Про це
йшлося на Комітетських слуханнях, організованих Комі-
тетом з питань паливно-енергетичного комплексу, ядерної
політики та ядерної безпеки. Слухання відбулися 8 листо-
пада під орудою голови підкомітету з питань ядерної полі-
тики та ядерної безпеки Володимира Бандурова. Участь у
них взяли представники профільних міністерств, відомств,
підприємств галузі, громадськості, ЗМІ.

Іван МЕЛЬНИК, голова профкому
первинної профспілкової організації
ВП «Рівненська АЕС»:
«Налаштованість — пролонгувати
Колективний договір Компанії»



(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Участь в урочистостях
з нагоди відкриття будинку
взяли в.о. президента ДП
НАЕК «Енергоатом» Мики-

та Константінов, генераль-
ний директор ВП РАЕС
Павло Павлишин, заступ-
ник голови Рівненської
облдержадміністрації Во-
лодимир Новак, голова

правління ПрАТ «Агробуд-
механізація» (генераль-
ний підрядник) Володи-
мир Шалімов, заступник
міського голови Кузне-
цовська Юрій Кравець.

— Дуже радий привіта-
ти з чудовою подією ново-
селів, — сказав в.о. прези-
дента НАЕК «Енергоатом»
М. Константінов. — Ми ро-
зуміємо усю важливість
створення сприятливих
соціальних умов для пра-
цівників АЕС. Адже від цьо-
го безпосередньо зале-
жить безпека наших атом-
них станцій.

Генеральний директор
РАЕС П. Павлишин подяку-
вав за якісну роботу забу-
довникам і висловив надію
на те, що уже наступного
року буде зданий в екс-
плуатацію ще один корпус
житлового будинку. А це
означає, що ще 35 сімей
працівників атомної стан-
ції покращать свої житлові
умови.

Також цього дня почес-
ні гості побували у відре-
монтованому басейні «Енер-
гетик» Рівненської АЕС.
Тут нещодавно завершив-
ся капітальний ремонт,
який тривав з травня і став
наймасштабнішим за всю
історію роботи басейну. 

Довідково:
Будинок покращеного

планування розташований
в мікрорайоні Ювілейний.
Будівництво тривало з ве-
ресня 2007 року по лютий
2013 року. Генеральним
підрядником стало ПрАТ
«Агробудмеханізація» (м.
Бориспіль Київської об-
ласті). 

Житлова площа будин-
ку — 1 654,3 кв. м, зага-
льна площа квартир — 
2 762,1 кв. м. У будинку 32
квартири: дві однокімнат-
ні, 15 двокімнатних, 14 три-
кімнатних та одна чотири-
кімнатна. 

Вартість будівництва —
13 млн. 649,108 тис. грн.
(без ПДВ).
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Комітетські слухання: Комітетські слухання: 
атомна енергетика України у мінусіатомна енергетика України у мінусі

(Закінчення
Початок на 1-й стор.)

Якщо ми почнемо зупи-
няти атомні енергоблоки один
за одним у зв’язку з вичер-
панням їхнього ресурсу, це
буде колапс не тільки для
атомної енергетики, це буде
енергетична та економічна
катастрофа для України». 

Олексій Лич зупинився
на проблемах НАЕК соціаль-
ного спрямування. Переду-
сім, на недоцільності передачі
об’єктів соціально-побутово-
го призначення у підпоряд-
кування «атомних» міст.
«Соціальні об’єкти ми розці-
нюємо як окремі підрозділи
наших електростанцій. Для
підтримки морально-психо-
логічного клімату в колекти-
вах та містах-супутниках. А

також і підтримки здоров’я
нашого працівника на необ-
хідному нормальному рівні,
щоб допустити його до ви-
конання таких архіважливих
робіт, як забезпечення без-
пеки роботи атомних елект-
ростанцій. Адже доведено,
що 60 відсотків безпеки АЕС
становить людський фактор.
Виділення об’єктів спри-
чинить ще більші негативні
наслідки для працівників
АЕС і для сімей атомників,
мешканців міста-супутника
АЕС, для якого станція була
самим проектом задумана
як містоутворююча, така, що
допомагає утримувати соці-
ально-культурні об’єкти».

Міський голова м. Енер-
годар Ігор Наумичев та сек-
ретар міської ради м. Неті-

шин Микола Степаненко у
своїх виступах також підкрес-
лювали, що благополуччя
міст-супутників АЕС формує
безпеку персоналу АЕС. Коли
такий працівник іде на роботу
без думок про гроші, яких не
вистачає, про недолікованих
членів родини, коли у нього
позитивний емоційно-психо-
логічний настрій, цим забез-
печується не лише рівень
безпеки атомної електро-
станції — усієї держави. 

Примітно, що на Комі-
тетських слуханнях «Про
стан фінансово-економіч-
ного та законодавчого за-
безпечення функціонування
ядерної галузі України» був
представник Національної
комісії регулювання елект-
роенергетики України, що

називається, «не з перших
осіб». До того ж, без належної
аргументації і без розуміння
ситуації в ядерній галузі. Це
було для учасників слухань,
м’яко кажучи, дивним, адже
основні запитання були саме
до представника НКРЕ.

Незвичним було й те, що
на слуханнях також практич-
но не було народних депута-
тів, хоча захід організовано
під егідою Комітету Верхов-
ної Ради України з питань
паливно-енергетичного комп-
лексу, ядерної політики та
ядерної безпеки. Міністра
профільного міністерства —
Міністерства енергетики та
вугільної промисловості Ук-
раїни — також не було на
цьому важливому зібранні.
(Детальніша інформація  буде)

ДОВІРА ПІДТРИМУЄ СОЦІАЛЬНЕ ПАРТНЕРСТВО

Іван МЕЛЬНИК, голова профкому первинної профспілкової організації ВП «Рівненська АЕС»:
«Налаштованість — пролонгувати Колективний договір Компанії»

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Уже 15 років поспіль
проходять змагання між під-
розділами станції в залік
спартакіади ВП «Рівненська
АЕС» із 12 видів спорту.
Спортивні команди забез-
печені формою, спортінвен-
тарем, отримують фінансо-
ву підтримку. 

Нещодавно ми закупили
тенісні столи, адміністрація
дозволила встановити їх у
гуртожитку «Електрон». Тож
нині виробничники мають
змогу там тренуватися. Нев-
довзі завершується ремонт
басейну «Енергетик», бок-
серського клубу «Золота ру-
кавиця». І все це слугує не
тільки вихованню спортив-
ної культури, пропаганді
здорового способу життя, а
й підвищенню іміджу Рів-
ненської АЕС як соціально
відповідального роботодав-
ця. Адже люди, які побували
у нас на змаганнях, висловлю-
ють своє позитивне враження
про станцію та м. Кузне-
цовськ, про те, як тут став-
ляться до своїх працівників.

Приділяється значна ува-
га і культурно-масовій робо-
ті. За побажаннями наших
працівників профком неод-
норазово запрошував із вис-
тавами Рівненський музично-
драматичний театр та інші. 

Популярність на підпри-
ємстві мають і тури вихідно-
го дня, які організовуємо
вже чимало років. Завдяки
цьому наші працівники по-
бували в багатьох мальов-
ничих куточках України, 
відвідали історичні місця. 
50 % вартості таких поїздок

також оплачує профспілко-
вий комітет. Та є одне «але».
У нинішньому році відраху-
вання профспілковому комі-
тету на культурно-масову,
фізкультурну та оздоровчу
роботу було зменшено з
1,5% до 1%. Причина  відо-
ма — скрутне фінансове
становище ДП НАЕК «Енер-
гоатом». Тому і виникають
складнощі з фінансуванням
цих напрямів роботи. Однак
ми намагаємося, щоб пра-
цівники підприємства цього
не відчували.

— Як проходить оздо-
ровлення працівників стан-
ції у нинішньому році?

— Це питання ми вирі-
шуємо у комплексі, тобто
дбаємо про оздоровлення
персоналу, сімейний відпо-
чинок, дитячий. Зазначу, що
путівки працівникам та чле-
нам їх сімей надаються на
пільгових умовах з частко-
вою компенсацією.

У нинішньому році пра-
цівники станції та члени їх
сімей оздоровлювались у са-
наторіях, пансіонатах, на ба-
зах відпочинку Криму, За-
карпаття тощо. А діти під час
літніх канікул мають змогу
відпочити на березі Чорного
моря в дитячих таборах.

Ми постійно аналізуємо
ситуацію і намагаємося при-
дбати путівки у ті санаторії,
які потрібні нашим людям.
Скажімо, хвороби опорно-
рухового апарату, хребта
наші працівники раніше ліку-
вали у Хмільнику. У ниніш-
ньому році ми уклали договір
із прекрасним санаторієм
такого ж профілю у Синяку
(Закарпатська обл.). 

Хорошу реабілітацію пра-
цівники отримують і у сана-
торії-профілакторії ВП РАЕС,
послуги якого не поступа-
ються якістю найкращим
оздоровницям країни. Не
забуваємо і про тих, хто
пішов на заслужений відпо-
чинок. Станційні пенсіонери,
члени Атомпрофспілки, та-
кож можуть безкоштовно
оздоровитись у санаторії-
профілакторії підприємства.

— Що робить про-
фком для посилення мо-
тивації профспілкового
членства? 

— Одноосібно працівни-
ку значно складніше захис-
тити себе з будь-яких пи-
тань. У взаємовідносинах з
роботодавцем профспілка
має значно більше прав, ніж
окремий працівник. Для
цього працівники і об’єд-
нуються в громадську пра-
возахисну профспілкову ор-
ганізацію, яка, у свою чергу,
захищає та представляє
інтереси трудового колекти-
ву й кожного працюючого
зокрема. Профспілка веде
переговори з урядом, з про-
фільним міністерством та
роботодавцем з питань умов
праці працівників, за резуль-
татами цих переговорів і
укладаються Генеральна, Га-
лузева угоди та Колектив-
ний договір. Це і є головна
мотивація членства у проф-
спілці. 

Тільки спільно ми може-
мо вирішувати чимало пи-
тань, зокрема й житлових.
Житло — сьогодні наболіла
тема для багатьох підпри-
ємств і організацій на тере-
нах нашої держави. Рів-

ненська АЕС, незважаючи на
фінансові труднощі, відпо-
відно до умов Колективно-
го договору, продовжує бу-
дувати і реконструювати
житло, надає безвідсотко-
ві позики для покращення
житлових умов працівників.
Хоча житла та позик на-
ші працівники потребують
значно більше.

Ще один приклад турбо-
ти. Скажімо, коли виробнич-
ник після виходу на заслу-
жений відпочинок стає на
профспілковий облік, він ко-
ристується тими ж пільгами,
що є у Колективному дого-
ворі, як і працівники станції.
Членство в Атомпрофспілці
дає можливість працівнику
на безоплатну правову та
інші допомоги (у тому числі
матеріальну). Погодьтеся,
це також вагома мотива-
ція, щоб бути членом Атом-
профспілки. 

Зазначу, що у нас сьо-
годні нараховується 62 це-
хові профспілкові організа-
ції, які створені для того,
щоб працювати у підрозді-
лах, бути ближче до людей,
згуртовувати їх. Сьогодні
первинна профспілкова ор-
ганізація ВП «Рівненська
АЕС» налічує більше 8 тисяч
членів, і якщо організація
буде потужною, то і робото-
давець рахуватиметься з
нею.

Звичайно, в нашій роботі
є і недоліки, але ми намагає-
мось їх виправляти, а також
реагувати на конструктивну
критику, бути відкритими до
діалогу.

— Дякую за розмову.
Лідія ШМИРКО

СОЦІАЛЬНИЙ «ЕНЕРГОАТОМ»

ВП «РІВНЕНСЬКА АЕС»: ЛИСТОПАД НОВОСІЛЬ

Микита КОНСТАНТІНОВ вручає ключі від квартири Олександру

ЛЮБЕЖАНІНУ, машиністу-обхіднику турбінного устаткування

Відремонтований басейн «Енергетик» Рівненської АЕС

Символічний ключ від нового будинку генеральному директору

РАЕС Павлу ПАВЛИШИНУ вручає голова правління ПрАТ

«Агробудмеханізація» Володимир ШАЛІМОВ

«Росатом» намерен участвовать в процессе снятия с
эксплуатации энергоблоков Чернобыльской атомной
электростанции. Об этом говорится в сообщении госкор-
порации со ссылкой на прошедшее 31 октября в Москве
совещание руководства ГСП «Чернобыльская АЭС» с
генеральным конструктором реакторов типа РБМК —
научно-исследовательским и конструкторским институ-
том энерготехники им. Н.А. Доллежаля (НИКИЭТ, входит
в «Росатом»), посвященное обсуждению технологических
возможностей Российской Федерации в решении вопро-
сов вывода из эксплуатации блоков Чернобыльской АЭС.

По мнению участников совещания, наиболее рацио-
нальным решением для Чернобыльской АЭС может стать
использование созданной в процессе ее эксплуатации пло-
щадки, а также технической и социально-экономической
инфраструктуры станции для возведения новых объектов
ядерного энергопромышленного назначения.

«Речь, в частности, может идти о создании на площадке
Чернобыльской АЭС в соответствии с рекомендациями
МАГАТЭ комплекса по переработке долгоживущих радиоак-
тивных отходов. Не менее интересным может стать созда-
ние на базе ЧАЭС национального оператора по управлению
отработавшим ядерным топливом, включая хранение ОЯТ.
В перспективе возможно сооружение на базе ЧАЭС реакто-
ра на быстрых нейтронах или создание производства по
переработке отработавшего ядерного топлива для его
использования на реакторах следующего поколения», —
отмечается в сообщении.

СТРАХОВИЙ ЗАХИСТ

Пенсії перерахують по-новому
Уряд на своєму засіданні затвердив новий порядок

березневого перерахунку пенсій, який забезпечить
щорічне підвищення виплат 12 млн. пенсіонерів.

— Ще у травні Верховна Рада України ухвалила роз-
роблений Мінсоцполітики закон, за яким під час щорічно-
го березневого перерахунку пенсій не братиметься до
уваги підвищення пенсій у попередньому році, як це було
дотепер, — повідомила міністр Наталія Королевська. —
На виконання цього закону уряд і ухвалив порядок прове-
дення такого перерахунку. Для перерахунку пенсії за
основу братимуть розмір заробітної плати, з якої призна-
чено (перераховано) пенсію, станом на 1 березня року, в
якому проводитимуть перерахунок. На думку «соціально-
го» міністра, запропонований підхід дасть змогу ліквіду-
вати розриви у розмірах пенсій, а також сприятиме
щорічному осучасненню їхнього розміру, оскільки пере-
рахунок базуватиметься на зростанні середньої заробіт-
ної плати. 

Коментар директора департаменту пенсійного
забезпечення Пенсійного фонду України Владислава
МАШКІНА:

— Кабінет Міністрів України 30 жовтня 2013 року ухва-
лив постанову, якою затвердив новий Порядок перера-
хунку пенсій, що проводитимуть щорічно з 1 березня.
Нагадаємо: 1 липня нинішнього року набрав чинності
Закон України «Про внесення змін до деяких законів
України щодо призначення та індексації пенсії», яким
встановлено новий механізм щорічного перерахунку пен-
сій з 1 березня. 

Цим нормативним актом внесено зміни до Закону
України «Про загальнообов’язкове державне пенсійне
страхування». Так, у частині щорічного перерахунку призна-
чених пенсій з 1 березня, який передбачено частиною 2
статті 42 Закону, право на перерахунок пенсій не залежати-
ме від того, на скільки у попередньому році зріс розмір пен-
сії конкретної особи. Перерахунку підлягатимуть фактично
всі пенсії, призначені за законами України «Про загальноо-
бов’язкове державне пенсійне страхування», «Про наукову і
науково-технічну діяльність», «Про пенсійне забезпечення
осіб, звільнених з військової служби, та деяких інших осіб»,
а також «Про статус і соціальний захист громадян, які
постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи».
Заробітну плату, з якої призначено (попередньо перерахо-
вано) пенсію, підвищуватимуть на коефіцієнт, який відпові-
датиме не менш як 20 відсоткам показника зростання
середньої заробітної плати (доходу) в Україні, з якої сплаче-
но страхові внески. Крім того, на показник підвищення
впливатиме рівень інфляції (індекс споживчих цін).

Такі зміни означають, що механізм осучаснення пен-
сій діятиме для пенсіонерів уже з наступного року, а конк-
ретні розміри їхнього підвищення визначатимуть з ураху-
ванням фінансового ресурсу бюджету Пенсійного фонду.



Игорь ПОДЛУЖНЫЙ, на-
чальник отдела гидротехни-
ческих исследований служ-
бы эксплуатации зданий и
сооружений ЗАЭС, очень ак-
тивный председатель цехо-
вой профорганизации:

— Теплотехнику у нас вел
препод по фамилии Селезень.
Шустрый такой мужичок, веч-
но занятый какими-то своими
делами. На первой лекции во
время знакомства вдруг пре-
рвал перекличку и спросил: 

— А что, отличники есть
среди вас? Встаньте, покажи-
тесь… 

Петя С. (зубрила и мало-
уважаемый староста группы)
встает во весь рост и говорит:

— Я отличник!
Преподаватель: — Ну, и не

тошнит тебя быть отличником?
Аудитория затихла на

несколько секунд, а потом
разразилась хохотом.

— А вот я всегда был
троечником и считаю, что
самые лучшие специалисты
получаются именно из троеч-
ников!

***
Как-то, опаздывая на лек-

цию, Селезень прибежал весь
запыхавшийся. Мы стоим
перед закрытой аудиторией. 

— А где ключ? Понятно,
никто не знает. Ну, ладно,
если ключа нет, то сегодня
лекции не будет.

А потом задумался и до-
бавил: — И завтра тоже.

***
Ну и общага, куда же без

нее — 5 лет жизни…
Здание общежития —

пять этажей, система — кори-
дорная, санузлы — по одному
на этаж: на четных — женский,
на нечетных — мужской. Сам
санузел состоит из двух ком-
нат: первая умывальная (штук
шесть раковин), и вторая —
все остальное хозяйство (пис-
суары, унитазы).

Санек, проснувшись ко
второй паре, когда 90% сту-
дентов уже в институте, натя-
нул на себя штаны от спортив-
ного костюма, выдавил на
зубную щетку пасту и с голым
торсом, к слову, очень худым,
сонный, почапал по коридору
вниз с четвертого этажа по
лестнице в санузел. Стоит,
чистит зубы. И тут из второй
комнаты выходит уборщица, с
подозрением смотрит на Са-
ню и спрашивает: «А ти хло-
пець чи дівчина?». Саня про
себя подумал «Совсем из ума
выжила старая калоша». И
спокойно так ей отвечает:
«Тю, шо не видно — дівчина».
Напомню, Саня с голым тор-
сом. Уборщица: «А, ну тада
ладна» — и вышла. Саня
умылся и пошел по остальным
делам во вторую комнату. И
тут он видит, а точнее — НЕ
ВИДИТ писсуары, их просто
нет… В общем, он спросонья
лишний этаж прошел и оказа-
лся в женском санузле.

Олеся ЗАГОРУЛЬКО, ин-
женер службы управления
ресурсом и модернизации,
очень активный член ор-
ганизации молодежи ЗАЭС

— Мое студенческое вре-
мя пришлось на 1995—2000
годы и проходило в Запо-
рожье. На тот момент назва-
ние вуза только изменилось и
он стал гордо именоваться
Запорожской Государствен-
ной инженерной академией,
сокращенно ЗГИА. Ну, а всем
он по-прежнему был извес-
тен как «индустриалка». Если
честно, вот чего совсем не
помню, так ЧТО и КАК повлия-
ло на мое решение выбрать
специальность «Водоснабже-
ние, водоотведение и рацио-
нальное использование водных
ресурсов». Видимо, какие-то
сверхъестественные силы вме-
шались, чтобы свести меня с
людьми, речь о которых пой-
дет ниже.

Еще до поступления от то-
варищей постарше я слушала
страшные истории о сложной
жизни вдалеке от дома, в
«общаге», которая располо-
жена не в самом благополуч-
ном районе… Зато сейчас я 
с улыбкой вспоминаю свои
страхи — ведь все пять лет я
прожила как дома. 

Так, в один из наступаю-
щих Новых годов мы догово-
рились не разъезжаться по
домам, а встречать его в об-
щежитии. Состав: приходите
все, кто хочет, но с условием
— принести для праздничного
стола, как минимум, одно
блюдо. Когда часам к восьми
начали собираться первые
гости, а предпраздничная суе-
та стала усиливаться, мы с
Женькой (моей соседкой, а
сейчас — и кумой) начали
понимать, что в комнате мы
явно не помещаемся. Объяс-
ню, что на одном из полуэта-
жей (да-да, мы жили именно
на 7,5 этаже!) находился так
называемый квартирный блок
из 8 комнат, коридора, общей
кухни, сантехнических поме-
щений и большого холла. Еще
через часик мы осознали, что
и в коридоре нам тоже места
уже нет, так как гости все при-
бывали и прибывали. Кроме
того, с ближайших этажей к
нам в блок сходились все, 
кто не уехал домой. Такого 
грандиозного студенческого
праздника я, наверное, боль-
ше и не припомню. Из-за
нехватки столов из комнат
выносились кровати, накры-
вались чертежными досками
и белоснежными ватмана-
ми (факультет-то строитель-
ный!), за которые усажива-
лись постоянно меняющиеся
гости.

Но самое мое трогатель-
ных воспоминание об этом
дне — это когда к нам в блок
сначала «входит» большая
клетчатая сумка, из-за кото-
рой выглядывает наш одно-
группник и начинает доставать
из нее новогодние разносолы:
оливье, селедку под шубой,
целую кастрюлю еще теплого
картофельного пюре, холо-
дец, запеченное мясо… Глядя
на наши изумленные лица, он
объяснил, что его мама, уз-
нав, что он едет на праздник к
«общаговским» девчонкам,
все это приготовила и заста-
вила взять с собой, пригова-
ривая: «Вони ж, мабуть, вже
давно домашнього не їли, бід-
ненькі!». К слову, эта мысль
почему-то постоянно преследо-
вала всех гостей: на протяжении
пяти лет каждый приходящий в
гости стремился загрузить едой
наш холодильник. Видимо,
образ иногородних студентов
у всех стойко ассоциировался
с вечным недоеданием!

***
Так как моя специальность

относилась к традиционно
«мужскому» строительному
факультету, то на первой об-
щей лекции стало понятно,
что на две чисто женские
группы (три мальчика не в
счет!), приходится пять абсо-
лютно мужских. Данный факт
немного смутил застенчивых
первокурсниц, правда, только
до первой перемены между
па-рами. Мы, группа ВРИВ-2,
скооперировавшись с одной
из мужских групп ПГС, дружно
сбежали с лекций. 

И что вы думаете, дружба,
зародившаяся с первого дня
занятий, продолжалась все
пять лет! Если кто-то из нас

приходил первым на лекцию,
то места рядом занимались
сразу человек на 25… Совсем
быстро большинство студен-
тов даже перестали занимать
за нами очередь в буфет, так
как — где один, там и все
остальные. Практики, пикни-
ки, дни рождения, первые
свадьбы — все это вместе!
Удивительно, но за все время
учебы 15 девчонок ни разу не
поссорились, а наши трое
ребят были лучшими экспер-
тами в женской психологии,
за советам к которым обра-
щалась половина потока. 

К слову, с такой тесной
дружбой не всегда были свя-
заны только приятные момен-
ты. Преподаватели, заметив,
что мы сдружились, наказыва-
ли нас тоже всех вместе!
Шумно разговаривает на лек-
ции пару человек? На экзаме-
не это вспомнится всей груп-
пе. Кто-то сбежал с лекции?
Пересдача зачета для всех!
Один не сдал зачет? После
лекций дополнительное заня-
тие опять-таки для всех!

Да что там пять лет, мы до
сих пор встречаемся в За-
порожье каждую первую суб-
боту сентября, уже 13 лет под-
ряд, не пропустив ни одного
года. Мы знакомы с семьями,
кто-то крестил друг у друга
детей. А работники автовокза-
ла в Запорожье уже встречают
нас как старых знакомых,
потому что каждый год, уезжая
со встречи выпускников на
последнем рейсе в Энергодар,
меня, как и раньше, провожает
вся моя группа, практически в
полном составе!

С бывшими студентами
беседовала 

Лариса ЮРЬЕВА
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Какими мы были студентами… И сейчас
И хотя мы уже давно вышли из студенчества, прой-

ти мимо этой темы невозможно. Ведь это была лучшая
пора в нашей жизни! Когда жизненной энергии у тебя
хватает не только на учебу, но и на тысячи других идей.
Своими студенческими историями делятся работники
Запорожской атомной электростанции.

Игорь ПОДЛУЖНЫЙ на фото внизу

Олеся ЗАГОРУЛЬКО и ее группа С подружкой Женькой на кафедре

Энергодарец Александр ВЕРИНОВ — неоднократный победитель и

призер физико-математических олимпиад разного уровня. Сейчас

студент МФТИ (Москва)

Павел КВАЧ — победитель финального этапа конкурса рефератов

по атомной энергетике УкрЯО 2011 года, сегодня студент теплофи-

зического факультета Киевского политеха. Будущий энергетик

Алиса КИМ — студентка РУДН (Москва)



Они живут в столице, в Севас-
тополе и Донецкой области. Средний
размер пенсионных выплат в этих
областях составляет соответствен-
но 1996 гривен, 1617 гривен и 1734
гривны. Самые маленькие пенсии по-
лучают жители Тернопольской области
— на 774 гривны меньше, чем в Киеве.

Для сравнения: пенсии чиновников
— народных депутатов и судей составля-
ют соответственно 15 427 гривен и 7 795
гривен. Большая часть пенсионеров,

получающих солидные выплаты, прихо-
дится на Киев. В украинской столице 632
народных депутата получают пенсии в 15
636 гривен, 240 судей — 13 198 гривен.

Пенсии остальных категорий на-
селения отличиться такими масштаба-
ми не могут. Так, бывшие работники
сферы образования получают 1165 гри-
вен в Киеве и 1119 гривен в регионах.
Медицинские работники получают
1204 гривны в Киеве и 1109 гривен по
Украине. Средняя пенсия украинского
шахтера составляет 2800 гривен.

— Ольго Борисівно, ко-
ли відбулося близьке зна-
йомство з танцем?

— У третьому класі. Са-
ме тоді я поставила свій
перший танець. Разом із
двоюрідними братом і сест-
рою ми витанцьовували на-
шу польку на шкільній сцені.
У ті часи проводилося бага-
то всіляких оглядів самоді-
яльності: районних, кущо-
вих, обласних тощо. Ось на
одному із таких оглядів мене
помітили із районного відді-
лу культури і запропонували
навчатися хореографічній

справі професійно. Так я
після восьмого класу всту-
пила до Дніпропетровського
театрального училища, де,
на відміну від самодіяльнос-
ті, пізнала справжню хорео-
графію. 

— Як батьки відреагу-
вали на такий Ваш вибір?

— Власне, батьки були
не проти, навіть не зважаю-
чи на те, що батько хотів
мене бачити не танцюрист-
кою, а драматичною актри-
сою. Моя сім’я була не бай-
дужа до мистецтва: батько
грав на гармошці, а мама —
на гітарі, знали багато пі-
сень і співали їх. 

— Яким бачили своє
майбутнє, коли навчалися
в училищі?

— Було одне бажання —
створити свій колектив. Ок-
рім навчання, ми мали змогу
ходити на виступи провідних
танцювальних колективів,
які гастролювали. Найбіль-
ше мені подобалися народні
ансамблі. Кажуть, що народ-
на хореографія — це харак-
терна хореографія, бо тут
можна показати свою душу. 

— Пам’ятаєте свій пер-
ший колектив?

— Пам’ятаю, хоч і
попрацювала з ним лише
півроку. Знаєте, величез-
не значення мають умови.
Коли я працювала у сіль-
ському будинку культури,
куди приїхала за призначен-
ням після училища, то там
умов майже не було. Адже,
окрім того, щоб навчити ді-
тей танцювати, їх потрібно
одягти в костюми, оформи-
ти сцену… Власне, коли я
приїхала за чоловіком у
1976 році в Южноукраїнськ,

то тут теж умов не було для
занять хореографією. І я
змусила себе «заспокоїти-
ся» на цілих 10 років. 

— Але доля таки по-
вернула до танцю…

— Так. Не можна сказа-
ти, що мені було байдуже, я
не могла ходити на концер-
ти місцевої самодіяльності,
бо дивилась і плакала: вони
там танцюють, а я у бухгал-
терії. Потім старша донька,
яка займалася у школі мис-
тецтв на хореографічному
відділенні, якось обмовилася,
що її мама колись навчалася
хореографії. Мене запроси-
ли, і я погодилася. Правда,
впевненість у собі за ці роки
я трохи розгубила — бояла-
ся, що втратила кваліфікацію
і нічого не зможу зробити.
Але згадалося все напрочуд
швидко і без проблем. Те-
пер я дітям кажу: ніколи не
бійтеся, пробуйте, навіть,
коли сумніваєтеся у своїх
силах. 

— Наразі Ви займаєте-
ся майже із ста дітьми. Яке
найперше завдання педа-
гога-хореографа? 

— Я намагаюся прище-
пити дітям любов до тієї
справи, якою вони займа-
ються, у цьому випадку — до
танцю. Це перше, що пот-
рібно зробити педагогу. На
наших уроках я часом читаю
цілі лекції. У мене принцип
такий — говорити дітям
правду, щоб вони вчилися
самостійно приймати рішен-
ня, бо якщо дитина не нав-
читься сама вирішувати свої
проблеми, то їй буде важко
не лише у хореографії, а й
узагалі в житті. Я не обіцяю
легкого казкового життя у
студії. Коли хтось думає, що
я не можу приділити всім
дітям увагу, то це неправда.
Також неправда, що із слаб-
шими менше займаюся.
Навпаки, слабшим я приді-
ляю більше уваги, бо вони
більше її потребують. Усіх
своїх вихованців знаю, знаю
навіть помилки кожної дити-
ни, її настрій. Успіх буде
лише тоді, коли педагог змо-
же розпізнати настрій дити-
ни і залучити її до занять. 

— Чи кожну дитину мож-
на навчити танцювати?

— Так. Я це для себе
визначила ще на початку своєї
кар’єри. Звичайно, не кожна
дитина має хист до танців. Є
трудяги, а є такі, що мають
фізичні дані. Але в будь-якому
разі потрібно пройти через
важкий труд, щоб «зробити»
своє тіло. У кого присутнє від-
чуття відповідальності, той
стає успішним. А здібні діти
часто покидають заняття, бо у
них не вистачає працелюб-
ності. Дуже прикро, я таких
дітей довго не відпускаю і ста-
раюся втримати. 

— Якби була можли-
вість повторити життя, Ви
так само обрали б народ-
ний танець?

— Безумовно! Я жодного
разу не сумнівалася в тому,
що мій вибір був правильним.
Більше того, якби довелося
почати життя з початку, то я
ще більше сил і вміння відда-
ла б народній хореографії. Ця
земля моїх предків буде існу-
вати доти, доки існуватиме

народне мистецтво. При-
щеплюючи дітям любов до
народного мистецтва, ми
водночас виховуємо і патріо-
тів своєї країни. 

— Як приймають «Квіти
України» у світі?

— Ми багато разів вис-
тупали за кордоном і жодно-
го разу не виглядали сірень-
ко. Я про це дбаю. Буваючи
за кордоном, пишаюся не
тільки своїм колективом, а й
тим, що ми достойно пред-
ставили Україну. Були ви-
падки, коли українські за-
робітчани підходили до нас і
казали, що після наших вис-
тупів до них починали стави-
тися по-іншому місцеві жи-
телі, бо відкривали для себе
високий рівень української
культури. Я так гадаю: на-
родному мистецтву пот-
рібна неабияка підтримка
держави. Народні колективи
не повинні виглядати убого!
Україну можна представити
у світі насамперед націо-
нальною культурою, а це —
наша мова, пісня, танець,
наш костюм. Людей завжди
більше цікавить культура
країни, ніж її економіка. Ті
умови, які тут у нас є, дають
нам широкі можливості для
популяризації народної твор-
чості, але, на жаль, не скрізь
є такі потужні підприємства,
як наша ЮУАЕС, які допома-
гали б розвиватися талан-
там. Я так скажу: і цей колек-
тив, і ті сили, які я вкладаю,
усе це заради того, щоб
народне мистецтво не виг-
лядало убого. 

— Чи були спроби пе-
реманити Вас як спеціа-
ліста?

— Аякже! Навіть за океан
— до Канади. Можливо, я
видамся не дуже сучасною,
але вважаю, що моя доля і
доля моєї країни — це одне
ціле, і я ніколи їх не розгля-
даю окремо. Із задоволен-
ням їжджу на фестивалі,
конкурси, але моє місце тут. 

Записала 
Оксана МІСЮКЕВИЧ.

Фото з архіву ансамблю
«Квіти України» 
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ТВОРЧІСТЬ СПІЛЧАН

«Как ты там вдалеке?..»
Как ты там вдалеке? 

Тихо осень грустит вместе с нами,
Бабье лето прошло, 

и кружит за окном листопад
И теперь солнце чаще сменяется 

в небе дождями,
Капли азбукой Морзе стучат и стучат невпопад.
Мне бы выучить надо все точки — тире наизусть,
Чтобы знать, как ты там, 

быть поближе к тебе хоть немного,
Научиться дождями смывать эту желтую грусть,
Листья пряным ковром до зимы устилают дорогу.
Заварю, как всегда, 

кофе черный себе ранним утром
И помчусь в суету, 

по своим повседневным делам,
Весь мой день очень сжат 

и расписан почти по минутам,
Улыбнусь я тебе и тихонько спрошу: как ты там?

Елена КАЛЮГА, 
работник охраны ГП «Смолы»

Днепродзержинской объединенной 
организации профсоюза 

ТВОРЧІ ТАЛАНТИ АТОМНИХ МІСТ

ЗЕМЛЯ МОЇХ ПРЕДКІВ БУДЕ ІСНУВАТИ ДОТИ,
ДОКИ ІСНУВАТИМЕ НАРОДНЕ МИСТЕЦТВО

Вона — заслужений працівник культури й одна з
найкращих хореографів України. Це не перебільшення,
адже усіх регалій, нагород, подяк тощо почесного гро-
мадянина Южноукраїнська годі й перелічити. Її творін-
ня і її душа — зразковий ансамбль народного танцю
«Квіти України», який займається у Палаці культури
«Енергетик» Южно-Української АЕС. Напередодні юві-
лею Ольги Борисівни Форостенко, як і годиться, ми
спілкувалися за мистецтво та за життя. 

НОВИНИ РІВНЕНСЬКОЇ АЕС

Успіхи вихованців спортивної школи 
Вихованець комплексної дитячо-юнацької спортив-

ної школи ВП «Рівненська АЕС» Назар Боруцький став
срібним призером чемпіонату України з греко-римської
боротьби серед кадетів 1997—1998 р. н. Хлопець тріум-
фував у ваговій категорії до 76 кг. Загалом у змаганнях,
які проходили наприкінці жовтня у місті Долина Івано-
Франківської області, взяли участь 325 юнаків з усіх
куточків нашої країни.

Кузнецовську греко-римську боротьбу на чемпіонаті
України представляли четверо спортсменів. Окрім Назара
Боруцького, непоганий результат показав Богдан Хомич, який
у ваговій категорії до 42 кг став п’ятим. На пристойному рівні
виступили Анатолій Дукач (76 кг) і Дмитро Тимощук (50 кг). 

Готували юнаків до змагань тренери КДЮСШ ВП РАЕС
Леонід Веселовський, Сергій Мартинюк і старший тренер
Василь Корнілов.

Загалом у секції греко-римської та вільної боротьби
Комплексної дитячо-юнацької спортивної школи РАЕС зай-
маються 110 дітей віком від 9 до 18 років.

Щороку в червні у Кузнецовську за підтримки ДП НАЕК
«Енергоатом», Рівненської АЕС та профспілкового комітету
станції проводиться Всеукраїнський турнір з греко-рим-
ської та вільної боротьби пам’яті Валерія Брунька.

Екскурсія на атомну
Рівненська АЕС приділяє значну увагу роботі з гро-

мадськістю у регіоні. Для цього в інформаційному
центрі «Полісся» організовано проведення екскурсій,
зустрічей, семінарів, конкурсів. 

Протягом жовтня серію семінарів було проведено для
вчителів шкіл Володимирецького району. Нашу станцію від-
відали спеціалісти з фізики, географії, основ безпеки життє-
діяльності людини — загалом близько 90 педагогів. 

Вчителі ОБЖД побували у пожежній частині з охорони
РАЕС, де їм продемонстрували технічні засоби оперативного
реагування на надзвичайні ситуації. Географи відвідали
комплекс автоматизованої системи контролю радіаційної
обстановки (АСКРО), оглянули метеорологічну станцію та гід-
рологічний пост. Фізиків у навчально-тренувальному центрі
РАЕС ознайомили з тонкощами викладання ядерної фізики. 

— Усі вчителі отримали добірку матеріалів з атомної
енергетики, що полегшить та спростить викладання та
використання інформації на атомно-енергетичну тематику,
— зауважує Валентина Дукач, начальник відділу роботи з
громадськістю РАЕС. — Крім цього, ми сподіваємося на
участь в конкурсах, які проводить Рівненська АЕС, вихован-
ців шкіл Володимирецького району. Щороку учасниками
конкурсу рефератів та брейн-рингу стають близько двохсот
школярів з Володимирецького і Маневицького районів. Є
домовленість щодо участі у брейн-рингу учнів школи села
Хиночі.

Систематичні зустрічі з представниками шкіл регіону
стали можливими завдяки тісній співпраці РАЕС з Володи-
мирецькою районною держадміністрацією та районним
управлінням освіти.

ОГОЛОШЕННЯ

Державне агентство України з управління зоною відчуження
оголошує відкритий конкурс на заміщення вакантної посади
головного спеціаліста відділу з питань захисту населення від
наслідків Чорнобильської катастрофи Управління з питань реа-
лізації Чорнобильських програм зі складанням іспиту.

Вимоги конкурсу на зазначену посаду: вища освіта,
фахова підготовка у сфері радіологічного захисту, досвід робо-
ти в органах виконавчої влади не менше 3 років або за фахом не
менше 5 років; вільне володіння українською мовою; знання
основних принципів роботи на комп’ютері.

Термін подачі документів до конкурсу — місяць з дня опублі-
кування. Довідки про умови конкурсу за адресою: м. Київ, вул.
О.Гончара, 55А. Контактні телефони: 585-4476, 585-4456.

СОЦІАЛЬНИЙ ЗАХИСТ

Опубліковано закон №    563-VII
«Про внесення змін до деяких законів
України щодо соціального захисту
бездомних осіб». Законом встано-
влюється, що до відання виконавчих
органів сільських, селищних і місь-
ких рад належать: організація надан-
ня соціальних послуг бездомним
особам та здійснення відповідно до
закону заходів, спрямованих на за-

побігання бездомності людей. Зок-
рема, відповідно до внесених змін у
закон про вибори народних депута-
тів і Президента України, створюєть-
ся центр обліку бездомних. Виборча
адреса громадянина, який не має
зареєстрованого місця проживання,
визначається за погодженням із цим
центром, або соціальною службою, у
складі якої утворено структурний
підрозділ для обліку бездомних.

З ТУРБОТОЮ ПРО БЕЗДОМНИХ

УКРАЇНА: РЕЙТИНГ ПЕНСІЙНИХ ВИПЛАТ

САМЫЕ БОГАТЫЕ УКРАИНСКИЕ ПЕНСИОНЕРЫ 


